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Poštovani,  
 
Vlada Republike Hrvatske je na svojoj sjednici 23. srpnja 2010. god. temeljem Plana 

aktivnosti programa gospodarskog oporavka, usvojila odluku o pripajanju Hrvatskog 
geodetskog instituta (HGI) Državnoj geodetskoj upravi (DGU) kao jednu od mjera kojima 
će se ostvariti uštede u sustavu javne uprave. 
 

Ovim priopćenjem Hrvatska komora ovlaštenih inženjera geodezije izražava svoja 
stajališta vezana uz ovu odluku Vlade RH. 

 
Neki će se zapitati, zašto Hrvatska komora ovlaštenih inženjera geodezije (HKOIG) 

tek sada daje svoj pogled na ovu problematiku i izlazi s priopćenjem? Jedan od razloga je 
što se očekivalo da će u proteklom vremenskom razdoblju nadležne državne institucije i 
tijela dati razvidnu, sustavnu i jasnu analizu razloga ukidanja, odnosno pripajanja HGI u 
sustav DGU. Takva analiza dosada nije dana vjerojatno i iz razloga što takva analiza ne bi 
opravdala predloženo ukidanje/pripajanje HGI, budući da su novčane uštede koje će se 
ostvariti ukidanjem HGI zanemarive i zasigurno neće pridonijeti rješavanju problema 
gospodarske krize i recesije. 

 
Postavlja se pitanje da li je netko od nadležnih tijela provelo sustavnu analizu štete 

koja će nastati ovim potezom? Naime, od svog osnutka pa do danas HGI je rastao do 
zavidne geodetske institucije koja ima svoj status i renome, kako na domaćem, tako i 
inozemnom planu. U domaćim okvirima je HGI bio vodilja u smislu zapošljavanja mladih i 
perspektivnih kadrova (zar ne težimo k tome kao društvo?), koje je iznjedrio Geodetski 
fakultet Sveučilišta u Zagrebu. Timovi koji su bili okupljeni oko bivšeg ravnatelja (prof. dr. 
sc. Nevia Rožića) i sadašnjeg ravnatelja (prof. dr. sc Tomislava Bašića) uz puno zalaganja 
i odricanja doveli su svakodnevnim radom HGI na sadašnju visoku znanstveno-stručnu 
razinu. Kontrola kvalitete dijela geodetskih proizvoda, koja je obavljana na ovoj instituciji, 
dovela je kvalitetu hrvatske geodezije na zavidnu razinu te donijela napredne promjene i 
kod privatnih tvrtki. Logičan potez je bilo osnaživanje HGI i davanje veće autonomije i 
proširenje sustava na kontrolu svih geodetskih proizvoda, a ne njegovo ukidanje.  Daljnje 
školovanje mladih stručnjaka i suradnja s znanstvenim i državnim tijelima bila je jedna od 
glavnih smjernica HGI. Rezultati rada HGI svakodnevno su prisutni kako u geodetskoj 
struci, tako i u ostalim granama života. U inozemstvu HGI aktivno sudjeluje na brojnim 
znanstveno-stručnim skupovima, gdje prezentacijom svojega rada i projekata djeluje na 
afirmaciji i prepoznavanju kako Republike Hrvatske tako i hrvatske geodezije.  

Kontrola kvalitete, domaći i inozemni znanstveno-stručni projekti koji se temelje na 
rješavanju i provedbi geodetskih zadataka, analiza geodetskih proizvoda, sudjelovanje na 
izradi Zakona i pravilnika samo su dio područja djelovanja HGI, koji će ovom 
neutemeljenom odlukom biti prekinuti. 
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Odluka nije dobra i iz razloga što se DGU-i, koja je naručitelj mnogih geodetskih 
proizvoda, pripaja tijelo koje kontrolira te proizvode i za nju kao naručitelja, a trebalo bi 
imati potpunu neovisnost u postupcima kontrole geodetskih proizvoda. 

 
Važno je napomenuti i to, da su djelatnici HGI bili izuzetno aktivno uključeni u 

Program trajnog stručnog usavršavanja koje provodi HKOIG. Sva predavanja su bila dobro 
posjećena i primljena, i što je još važnije napomenuti, temeljila su se na najnovijim i 
najsuvremenijim informacijama i saznanjima iz geodetske struke. 

 
Ukidanje ovako važne institucije, koja je bila jedan od važnih karika u lancu 

geodetskih institucija i struke, šteti ne samo hrvatskoj geodeziji nego i našoj državi i 
društvu u cjelini sada i u budućnosti. Republika Hrvatska će uskoro ući u Europsku uniju 
što će donijeti promjene i u geodetskom poslovanju. Otvoriti će se vrata stranim tvrtkama 
koje će imati pravo rada na području naše države. Njihovim dolaskom i „odlaskom“ 
Instituta, bez kvalitetnog sustava kontrole proizvoda nećemo biti u stanju štititi svoje 
interese. Složiti ćete se, da se niti sustav kontrole niti institucija ne mogu uspostaviti 
ponovo „preko noći“. Za to je potrebno puno rada, vremena i odricanja.  

 
 
Temeljem gore iznesenog tražimo od nadležnih institucija da preispitaju svoju 

odluku, te da geodetskoj javnosti objasne razloge ukidanja Hrvatskog geodetskog instituta 
kao i smjernice obavljanja kontrole kvalitete geodetskih proizvoda u budućnosti.  

 
 
 
 

Upravni odbor Hrvatske komore ovlaštenih inženjera geodezije 
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